

Date:21/05/2021

التاريخ:2021/05/21

**تعميم رقم (2021/27) Circular No.**

**All Airlines Operating at Kuwait International Airport: -**

Based on the decision of the Council of Ministers in the State of Kuwait, please act as the following:

**Firstly: -**

The approved vaccines for Coronavirus inside or outside the State of Kuwait are as following: -

- Pfizer BioNTech vaccine.
- AstraZeneca - Oxford vaccine.
- Moderna vaccine.
- Johnson & Johnson vaccine.

**Secondly: -**

Further to our circular (26/2021) dated (16/05/2021) in regards to not permitting Kuwaiti citizens to travel outside the state of Kuwait, including their first-degree relatives (husband-wife-children) and their house workers, unless they are vaccinated against corona virus by receiving approved vaccines by the state of Kuwait effective Saturday (22/05/2021), the following categories will be exempted from the above circular: -

- Kuwaiti citizens holding certificate from ministry of health proofing their inability to be vaccinated due to health reasons.

**إلى جميع شركات الطيران العاملة في مطار الكويت الدولي: -**

بناء على قرار مجلس الوزراء بدولة الكويت يرجى العمل على التالي:

**أولاً: -**

اللقاحات المعتمدة لفايروس كورونا داخل دولة الكويت أو خارجها وهي كالتالي: -

- لقاح فايزر بايونتك.
- لقاح استرازينيكا - أكسفورد
- لقاح موديرنا.
- لقاح جونسون & جونسون.

**ثانياً: -**

الحاقاً بالتعميم رقم (2021/26) بتاريخ (2021/05/16) بشأن عدم السماح بالسفر الى خارج دولة الكويت للمواطنين ومرافقيهم من أقرباء الدرجة الأولى (زوج - زوجة - أبناء) والعمالة المنزلية مالم يكن قد حصن من الإصابة بفايروس كورونا عن طريق تلقيه اللقاح المعتمد بدولة الكويت اعتباراً من يوم السبت الموافق (2021/05/22) تستثنى من التعميم أعلاه الفئات التالية: -

- المواطنون الحاصلون على شهادة معتمدة من وزارة الصحة يفيد بتعذر حصولهم على اللقاح نتيجة لأسباب صحية.

Date:21/05/2021

التاريخ:2021/05/21

- Pregnant Kuwaiti citizens, provided holding a proof of their pregnancy by a certificate issued and approved by ministry of health.
- All age categories not subjected to vaccination.
- Kuwaiti students abroad, must be immunized from corona virus infection with at least one dose and should submit a proof of their study abroad and a proof of vaccination.
- Accredited diplomatic mission to the State of Kuwait.

**Thirdly: -**

Termination the imposed quarantine on the travelers to the state of Kuwait were mentioned in our below circulars: -

(10/2021) dated (17/02/2021),  
(11/2021) dated (21/02/2021) and  
(12/2021) dated (02/03/2021).

provided that the traveler pays for one (PCR) test through (Kuwaitmosafer) platform and for the following categories: -

- Those who recovered from corona virus infection and passed from their recovery a period not exceeding 90 days.
- a) Those who received one dose of vaccine and passed more than two weeks since the first dose.

- المواطنين الحوامل شريطة حصولهم على شهادة أثبات الحمل صادرة ومعتمدة من وزارة الصحة.
- الفئات العمرية الغير خاضعة للتطعيم.
- الطلاب الكويتيون الدارسون بالخارج شريطة أن يكون الطالب قد حصن من الإصابة بفيروس كورونا بجرعة واحدة على الأقل على أن يبرز ما يثبت دراسته بالخارج وتلقيه اللقاح.
- أعضاء البعثات الدبلوماسية المعتمدين لدى دولة الكويت .

**ثالثاً: -**

ينهى الحجر المقرر على المسافرين القادمين الى دولة الكويت المذكورين بالتعاميم

رقم (2021/10) بتاريخ (17/02/2021)،  
رقم (2021/11) بتاريخ (21/02/2021) و  
رقم (2021/12) بتاريخ (02/03/2021)

على أن يقوم المسافر بدفع قيمة فحص (PCR) واحد من خلال منصة كويت مسافر وذلك للفئات التالية: -

- المتعافون من الإصابة من فايروس كورونا ومضى على شفائهم مدة لا تتجاوز 90 يوماً.
- من حصل على جرعة واحدة من اللقاح على الأقل ومضى عليه أكثر من أسبوعين من الجرعة الأولى.

Date:21/05/2021

التاريخ:2021/05/21

**Fourthly: -**

- Not to accept any passenger onboard departing from the State of Kuwait unless (Kuwaitmosafer) platform application is activated.
- Not to accept any passenger onboard Arriving to the State of Kuwait unless (Kuwaitmosafer) platform application and (Shlonik) platform is activated.

**رابعاً: -**

- عدم قبول أي راكب على الرحلات المغادرة من دولة الكويت الا بعد تفعيل منصة كويت مسافر.
- عدم قبول أي راكب على الرحلات القادمة الى دولة الكويت الا بعد تفعيل منصة كويت مسافر وتطبيق إشلونك.

نائب المدير العام لشؤون مطار الكويت الدولي  
Deputy Director General  
For Kuwait International Airport Affairs

م/ صالح عبد الله الفداغي